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Zápis z jednání Výboru pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje 
Vysočina č. 3/2010 konaného dne 25. b řezna 2010 

 
 

Přítomni: 

1. Hromádková Dagmar (předsedkyně) 6. Křivánek Roman    

2. Hájek Otto  7. Kučera Jiří 

3. Kovanda Bohumil  8. Brož Ladislav   

4. Chroust Zdeněk   9. Karas Jan 

5. Fischerová Jana (místopředsedkyně) 10. Pech Miroslav (tajemník) 

 

Nepřítomni (omluveni): 

1. Máca Stanislav  2. Herzán Martin  

 

Hosté: 

1. Kružíková Marie (členka Rady kraje 
Vysočina) 3. Vlachová Alena (OŠMS) 

2. Ubr Kamil (OŠMS)   

 
 
 

Program jednání: 

1. Zahájení jednání; 

2. Schválení programu; 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 

4. Informace o Metodice rozpisu přímých nákladů na vzdělávání pro školy a školská zařízení 
kraje Vysočina na rok 2010; 

5. Informace o rozpisu rozpočtu přímých nákladů na vzdělávání; 

6. Projednání připomínek k Programu rozvoje kraje; 

7. Diskuse a různé; 

8. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání 

Dagmar Hromádková, předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
Zastupitelstva kraje Vysočina (dále jen „VVVZ“), přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. Dle 
počtu přítomných členů konstatovala, že je VVVZ usnášeníschopný. K zápisu z minulého jednání 
nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 

2. Schválení programu   
Předsedkyně přednesla návrh programu. Ten byl upraven do následující podoby: 
 
1. Zahájení jednání; 

2. Schválení programu; 
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3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 

4. Informace o Metodice rozpisu přímých nákladů na vzdělávání pro školy a školská zařízení 
kraje Vysočina na rok 2010; 

5. Informace o rozpisu rozpočtu přímých nákladů na vzdělávání; 

6. Výroční zpráva o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v kraji Vysočina za školní rok 2008/2009 
a kalendářní rok 2009; 

7. Změna ve školském rejstříku; 

8. Projednání připomínek k Programu rozvoje kraje; 

9. Diskuse a různé; 

10. Závěr. 

 

Takto navržený program byl 6 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné 
připomínky. 
 

3. Informace o materiálech projednávaných v rad ě kraje za období únor 2010 
Miroslav Pech tlumočil informace ze zasedání RK (body z oblasti školství a vzdělávání), které 
proběhly od posledního zasedání VVVZ: 
 
RK č. 8/2010 

• Talent Vysočiny a Cena hejtmana Vysočiny  
• Výroční zpráva o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v kraji Vysočina za školní rok 

2008/2009 a kalendářní rok 2009 
 
RK č. 9/2010 

• Konkurz na funkci ředitele (ředitelky) Dětského domova, Náměšť nad Oslavou, Krátká 284 
• Stanovení platu ředitele Domu dětí a mládeže, Bystřice nad Pernštejnem, Masarykovo 

náměstí 6 
• Návrh na jmenování členů konkursní komise pro konkursní řízení na funkci ředitele 

(ředitelky) Vyšší odborné školy a Střední odborné školy zemědělsko - technické Bystřice 
nad Pernštejnem 

• Návrh na jmenování členů konkursní komise pro konkursní řízení na funkci ředitele 
(ředitelky) Gymnázia Bystřice nad Pernštejnem 

Dále dodal, že na zasedání rady kraje č. 9/2010 byl projednán neveřejný materiál týkající se 
odvolání paní Strakové z postu ředitelky Dětského domova Senožaty s účinností od 17.3.2010 
z důvodu personálních nedostatků. Dopis od paní Strakové šel všem členům zastupitelstva 
kraje. Zdeněk Chroust vznesl dotaz, jak dlouho paní Straková byla ve funkci ředitelky DD 
Senožaty. Miroslav Pech odpověděl, že 3 roky.  
 

 
Usnesení 11/03/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
informace z rady kraje přednesené Miroslavem Pechem. 
Usnesení bylo přijato 6 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

4. a 5. Informace o Metodice rozpisu p římých náklad ů na vzdělávání pro školy a 
školská za řízení kraje Vyso čina na rok 2010 a  informace o rozpisu rozpo čtu p římých 
náklad ů na vzdělávání 

Alena Vlachová okomentovala podkladový materiál. Krajské normativy platné pro rok 2010 jsou 
k dispozici na stránkách kraje. Pro letošní rok máme na mzdové prostředky o 44, 5 mil. Kč. méně, 
na ostatní neinvestiční výdaje o 15 mil. Kč méně. Ve mzdové oblasti v loňském roce došlo ke 
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dvojím změnám. Došlo k navýšení mezd u nepedagogických pracovníku cca o 20%, u 
pedagogických pracovníků cca o 3,6 %.  Mzdová část krajských normativů byla pro tento rok 
navýšena v průměru u základních škol o 6,4%, u středních škol o 5% u mateřských škol o 6,3% 
oproti loňskému roku. U školních jídelen je navýšen mzdový normativ o cca 11%. Došlo 
k některým úpravám u ostatních komponentů, které ovlivňují výši finančního normativu, a to 
zejména u základních uměleckých škol (individuální výuka) - zpřísnil se  normativ počtu žáků na 
jednoho pedagogického pracovníka. Dále byl např. zpřísněn normativ u komponentů u nižších 
stupňů víceletých gymnázií. U normativů u ostatních neinvestičních výdajů (ONIVKA) jsme dostali 
o 15 mil. Kč méně, normativ ONIV na základní vzdělávání je pro letošní rok na 80% loňského roku. 
Ostatní normativy jsou na úrovni 73%.   
 
Během jednání se dostavil člen výboru Otto Hájek.  
 
V současné době je rozpočet  hotový. Vykrýváme část prostředku z rozvojového programu Hustota 
a specifika a 2/3 prostředků musíme rozdělit do poloviny dubna 2010. Z vlastních přímých výdajů 
jsme vykryli necelých 5 mil. Kč. Rezerva zůstává na červen z důvodu usnesení vlády o vázání 
jednoho procenta na platy. U druhého čtvrtletní nebude rozpočet finančně naplňovat z důvodu 
menší částky od Ministerstva školství. Toto usnesení platí do konce května. Problém bude u 
malých organizací, které mají prostředky pouze na nárokové složky.  
 
Během jednání se dostavila členka výboru Jana Fischerová. 
 
Díky rozpuštění 2/3 programu hustoty jsme posílili plošně rozpočet základních škol s vyšší 
naplněností druhého stupně, kde je průměrnost naplnění vyšší než je průměrná v kraji Vysočina. 
Průměrná naplněnost tříd 2. stupně základních škol je 21. Posílení je od 22 žáků a výše ve třídě. 
Pro letošní rok nás to bude stát 2 mil 718 tis. Kč. Ladislav Brož vznesl dotaz, zda se úbytek žáků 
projevil na úbytku pedagogických pracovníků. Alena Vlachová odpověděla, že celkem v kraji ubylo 
39 přepočteného pracovníka. Podle kategorií – na základních školách ubylo 75 pracovníků, na 
mateřských školách přibylo 42 zaměstnanců. V krajském školství ubylo 63 pracovníků a v 
obecným školství přibylo 24 pracovníků. V obecních základních uměleckých školách přibylo 37 
pracovníků a v krajských základních uměleckých školách ubylo 35 pracovníků. Tyto pohyby jsou 
dány přesunem zřizovatelských kompetencí z kraje na město (ZUŠ Jihlava). Otto Hájek vznesl 
dotaz, zda bude i letos poskytnuta záloha na dovolenou. Alena Vlachová odpověděla, že záleží na 
pokynech od Ministerstva školství. Pokud dostaneme pokyn, že se budou zálohy vyplácet, tak vás 
během května oslovíme.  
 
Během jednání se dostavil člen výboru Jan Karas.  
 
 
Usnesení 12/03/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí   
informace o Metodice rozpisu přímých nákladů na vzdělávání pro školy a školská zařízení kraje 
Vysočina na rok 2010 a informace o rozpisu rozpočtu přímých nákladů na vzdělávání. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

6. Výroční zpráva o stavu a rozvoji vzd ělávací soustavy v kraji Vyso čina za školní rok 
2008/2009 a kalendá řní rok 2009 

Kamil Ubr členům výboru dodatečně rozdal podkladový materiál k tomuto bodu, který zároveň 
okomentoval. Jedná se o verzi konečnou a jedná se o materiál na vědomí.   
 
Usnesení 13/03/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí   
informaci o Výroční zprávě o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v kraji Vysočina za školní rok 
2008/2009 a kalendářní rok 2009.  



 

Číslo jednací: KUJI 29912/2010 
 Číslo stránky 4 

Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

7. Změna ve školském rejst říku 
Kamil Ubr informoval členy výboru o jedné změně. Jedná se o zánik detašovaného pracoviště 
Pedagogicko psychologické poradny Třebíč v Náměšti nad Oslavou.   
 
Usnesení 14/03/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
a 
doporu čuje  
aby rada kraje schválila změnu ve školském rejstříku. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

8. Projednání p řipomínek k Programu rozvoje kraje 
Tyto připomínky budou projednány i v Radě pro rozvoj lidských zdrojů. Jednotlivé připomínky, 
které jsou v gesci odboru školství, mládeže a sportu byly přečteny a projednány. Přehled 
připomínek a návrh OŠMS na jejich vypořádání jsou uvedeny v přílohách. 
 
Během jednání odešla členka výboru Jana Fischerová. 
 
K připomínce č. 5 členové výboru upřesnili:  
2 přednostní priority oblasti : Rozvoj terciárního vzdělávání a vytváření regionálních struktur 
celoživotního vzdělávání a učení: 

Priorita první: Založení a využívání systému ověřování a uznávání kvalifikací.  
Priorita druhá: Zvýšení míry zapojení podnikatelských subjektů do spolupráce při dalším 
vzdělávání pracovních sil v regionu. 

Navrhovatel navrhuje směřovat jednu z přednostních priorit na rozvoj vysokého školství v kraji.  
Členové výboru se jednotně shodli na zachování stávajících dvou priorit a přidání jedné nové.   
 
K připomínce č. 18 byla vedena rozsáhlá diskuse zaměřená zejména na objasnění připomínky a 
na její reformulaci s ohledem na situaci a již dříve formulované silné stránky. Vhodná formulace 
nebyla nalezena a ve stávající podobě nebyl doporučen k zařazení mezi slabé stránky. 
 
U ostatních p řipomínek  akceptovali členové návrh OŠMS. 
 
Usnesení 15/03/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
souhlasí  
se změnami s výjimkou připomínky č. 18 v Programu rozvoje kraje. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

9. Diskuze a r ůzné 
Informace k průzkumu názorů učitelů na slučování. 
Kamil Ubr rozdal členům výboru výsledky dotazníku slučování škol. Celkem nám odpovědělo 222 
učitelů. Členové výboru se jednotně shodli na ukončení dotazníku.  
Informace k přijímacímu řízení na střední školy. 
Odbor školství mládeže a sportu na základě předložených počtů přihlášek pro první kolo doporučil  
v osmi případech redukci plánovaného počtu tříd maturitních oborů M a L, v šesti  případech 
redukci plánovaného počtu tříd učebních oborů a u jedné třídy redukci nástavby. Situace v počtu 
zájemců v prvním kole o víceletá gymnázia – 6 x byl počet zájemců nižší než 30, 4 x do 40. 
 
Termín zasedání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva kraje Vysočina č. 
4/2010 byl stanoven na čtvrtek 29. dubna 2010 .   
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10. Závěr 

Dagmar Hromádková, předsedkyně VVVZ, poděkovala všem přítomným a ukončila jednání. 
 
 
Dagmar Hromádková, v. r. 
předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Charvátová dne 1. dubna 2010. 
 


